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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  2 

Datum zasedání:  28. 01. 2015 

Přítomni:  Dziadková, Franěk, Chmielová, Chobotová, Klepková Vodová, 

Koštuříková, Kuric, Macura, Řihák, Šimáková, Verner 

Omluveni:  Buryová, Cibuľová 

Hosté:   Bernatík, Gongol 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Návrh děkana na odvolání a jmenování člena Vědecké rady SU OPF 

3. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Předsedkyně senátu přivítala přítomné a seznámila je s programem zasedání. Přítomní 

členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  

Pro:  10  Proti: 0   Zdrželi se:  0   

(Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Dr. Fraňka) 

 

2. Návrh děkana na odvolání a jmenování člena Vědecké rady SU OPF 

 

V zastoupení děkana fakulty vystoupil na zasedání senátu proděkan pro studijní a sociální 

záležitosti Dr. Gongol. Úvodem předeslal, že dle statutu SU OPF jmenuje členy Vědecké rady 

SU OPF děkan, se souhlasem AS SU OPF. Děkan, zastoupený proděkanem Gongolem, 

požádal senát o schválení změny členství ve vědecké radě, a to v souvislosti se změnou 

předsedy AS SU OPF po posledních senátních volbách na fakultě. Členství Dr. Bernatíka bylo 

vázáno na jeho funkci předsedy AS SU OPF, proto děkan žádá senát o souhlas s jeho 

odvoláním a jmenováním nové předsedkyně senátu doc. Klepkové Vodové místo něj. 

Proděkan zdůraznil, že důvodem odvolání Dr. Bernatíka je pouze tato skutečnost vázanosti 

členství ve vědecké radě na funkci předsedy AS SU OPF. Členství předsedy AS SU OPF ve 

vědecké radě je přínosné zejména s ohledem na možnost oboustranné výměny informací 

(mnoho dokumentů prochází nejdříve AS SU OPF, následně pak vědeckou radou). 

 

Předsedkyně AS SU OPF zmínila, že dle Volebního a jednacího řádu AS SU OPF je 

v případě jmenování a odvolání člena vědecké rady volba tajná, z toho důvodu je třeba zvolit 

volební komisi. 

Následně vyzvala předsedkyně senátu přítomné k podání návrhů na členy volební komise. 

Byli navrženi senátoři Ing.Verner (navrhuje Dr. Koštuříková), Ing. Řihák (navrhuje Ing. 

Verner), sl. Chmielová (navrhuje Ing. Řihák), kteří s návrhem vyslovili souhlas. Poté 

předsedkyně AS SU OPF vyzvala přítomné k hlasování. 
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Hlasování o členech volební komise: 

Ing. Tomáš Verner   Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Ing. Radim Řihák   Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Petra Chmielová    Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi ve složení: Ing. Tomáš Verner, Ing. Radim Řihák, Petra Chmielová.  

 

Následně vyhlásila předsedkyně senátu 15 min. přestávku, během níž volební komise 

připravila potřebné náležitosti.  

 

Volební komise se odebrala k jednání a zvolila svého předsedu, kterým se stal Ing. Verner. 

Ten informoval senátory o postupu hlasování a vyzval jednotlivé členy k hlasování.  

Po provedené volbě se volební komise odebrala ke zpracování výsledků voleb a informovala 

přítomné o výsledku provedené volby. 

 

Hlasování o návrhu děkana na odvolání Ing. Wernera Bernatíka, Ph.D. z Vědecké rady 

SU OPF 

 

Hlasování:  

Pro:  10  Proti: 1   Zdrželi se:  0   

 

Hlasování o návrhu děkana na jmenování Doc. Ing. Pavly Klepkové Vodové, Ph.D. 

členkou Vědecké rady SU OPF: 

 

Hlasování:  

Pro:  10  Proti: 0   Zdrželi se:  1  

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schválil změnu ve složení Vědecké rady SU OPF (doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. ve 

Vědecké radě SU OPF nahradí Ing. Wernera Bernatíka, Ph.D.).  

 

 

3. Různé 

 

a) Rozpočet SU OPF na rok 2015 

 

Uvedený bod jednání diskutoval s přítomnými senátory v zastoupení děkana opět 

proděkan Gongol. Konstatoval, že do současné doby nebyly senátorům předloženy 

žádné podklady týkající se rozpočtu na rok 2015, jelikož teprve den před zasedáním 

senátu obdrželo vedení fakulty první přehled celorepublikového financování veřejných 

vysokých škol prostřednictvím státních dotací. Celkově byl zaznamenán na 

regionálních VŠ výrazný pokles přidělených financí. Konkrétně Slezská univerzita 

v Opavě má obdržet dle nastavených kritérií MŠMT finanční prostředky nižší oproti 

loňsku o necelých 8 %, tj. cca o 21 mil. Kč. Pouze díky pravidlu, že pokles dotace 

nesmí být vyšší než 5 %, bude Slezské univerzitě přidělena dotace snížená o cca 

13 mil. Kč. Podle prvních odhadů může snížení dotace na OPF činit cca 6-7 mil Kč. 
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Tuto situaci však, dle proděkana Gongola, vedení fakulty předvídalo, a proto 

přistoupilo v loňském roce k příslušným opatřením (restrukturalizace). Díky těmto 

opatřením dojde letos k úsporám např. v oblasti mezd (cca 6 mil Kč), ale také v oblasti 

nákladů na energie (cca 1 mil Kč). 

 

b) Ukončení pracovního poměru doc. PaedDr. Petera Čuky, PhD. 

 

Dr. Gongol informoval přítomné senátory o záměru ukončení pracovního poměru doc. 

Čuky, a to ze strany zaměstnance. Doc. Čuka zastává funkci vedoucího Katedry 

cestovního ruchu a volnočasových aktivit (KCVA) a zároveň je garantem studijního 

oboru Hotelnictví.  

Studijní obor Hotelnictví je akreditován do 31. 12. 2015, přičemž podklady k žádosti  

o prodloužení doby akreditace musí být předloženy Akreditační komisi ČR nejpozději 

6 měsíců před koncem platnosti akreditace.  

Je nezbytné zajistit nového garanta, což je v rámci ČR, ale i Slovenska, velmi složité. 

Pokud nebude včas jmenován garant oboru s potřebnou kvalifikací, bude ohrožena 

existence studijního oboru, jakož i existence KCVA. 

 

Ing. Verner se dotázal, zda dle požadavků AK je nutné, aby garant studijního oboru 

splňoval podmínku vědecké funkce docent. Dr. Gongol odpověděl, že již v minulosti 

AK tolerovala u tohoto oboru např. střídání garantů, proto by provizorní řešení  

garantování oboru nebylo vhodné. 

Stanovisko vedení SU OPF k nastalé situaci dle proděkana Gongola je: najít řešení 

a studijní obor Hotelnictví zachovat. Dr. Gongol v této souvislosti zmínil záměr 

Vysoké školy hotelové v Praze otevřít od akademického roku 2015/2016 pracoviště 

v Brně s výukou bakalářského studijního oboru Hotelnictví. Ing. Řihák k řečenému 

připojil informaci, že uvedená soukromá VŠ má poměrně vysoké školné, což ovšem 

nemusí být, dle jeho slov, rozhodující co do jisté hrozby možného odlivu zájmu 

uchazečů o studium na OPF v tomto oboru. Na druhou stranu a z obecného pohledu se 

nadále dá usuzovat, že diplom z veřejné VŠ má větší váhu oproti studiu na soukromé 

VŠ. Současně se také zmínil, že obor s vyšším koeficientem ekonomické náročnosti 

(a tedy jistota vyššího finančního příjmu za studenta z MŠMT) je bezesporu nemálo 

důležitým faktem pro následná strategická rozhodování.  

 

Bc. Dziadková vznesla dotaz, jaké důsledky pro OPF by měla skutečnost, že by 

vhodný garant oboru nebyl zajištěn. Dr. Gongol odpověděl, že v takovém případě by 

byla podána Žádost o akreditaci na dostudování stávajících studentů. Dotčeným 

vyučujícím by se pak s úbytkem studentů snižoval objem výuky a postupně by 

z fakulty odcházeli.  

Pokud jde o důsledky ekonomické, Dr. Gongol míní, že ekonomický přínos studijního 

oboru Hotelnictví se pro OPF s úbytkem zájemců o uvedené studium snižuje, jelikož 

se OPF mj. podílí na financování výuky ze strany partnerské Střední školy hotelnictví 

a služeb a Vyšší odborné školy Opava, která zajišťuje výuku odborných předmětů. 

V případě, že by OPF chtěla mít garantovaný obor Hotelnictví bez spolupráce s SŠHS 

 a VOŠ Opava, jednalo by se o novou žádost o udělení akreditace (nikoliv 

o prodloužení doby platnosti stávající akreditace), na kterou se vztahují přísnější 

pravidla AK ČR.  
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Vzhledem k tomu, že se podařilo zmapovat po finanční stránce rok 2014, uvedl 

proděkan Gongol, že se připravuje analýza finanční přínosnosti jednotlivých studijních 

oborů. 

 

Ing. Řihák míní, že by bylo strategické v současné době obor Hotelnictví udržet 

(úspěšně reakreditovat) také vzhledem k jistým očekávaným změnám v akreditačních 

řízeních v případě schválení novely zákona o VŠ – tedy mj. zániku Akreditační 

komise a nahrazení Akreditačním úřadem a jistého časového pressu co do požadavků 

na akreditační autoritu (zejména) v souvislosti se získáním tzv. institucionální 

akreditace především velkými kamennými univerzitami.  

Proděkan Gongol s tímto názorem souhlasil s tím, že SU bude v budoucnu usilovat  

o udělení Institucionální akreditace, ovšem tato novinka je v současné době ve stádiu 

návrhu zákona a prováděcích právních předpisů. 

Dr. Franěk k tématu zmínil, že v minulosti byl obor Hotelnictví velmi výnosný, počet 

studentů však prudce klesá. Dále se Dr. Franěk domnívá, že podmínky AK pro tento 

obor by mohly být méně přísné, jelikož tento obor směřuje především do praxe. 

Osobně je Dr. Franěk pro zachování oboru. 

 

c) Informace o jednání pracovních komisí AS SU OPF 

 

Předsedkyně senátu požádala členy jednotlivých pracovních komisí, aby informovali 

senát o výsledcích jejich jednání, zejména o tom, koho si zvolili jako svého předsedu.  

 

Za Komisi pro legislativní a organizační záležitosti sdělil Dr. Franěk, že se členové 

komise sešli dne 21. 1. 2015. Předsedou komise byl zvolen Dr. Franěk.  

 

Za Komisi pro hospodářské záležitosti informovala Dr. Koštuříková, že na jednání dne 

28. 1. 2015 byl předsedou komise zvolen Ing. Verner. 

 

Za Komisi pro studijní a sociální záležitosti informovala přítomné o činnosti  

Dr. Chobotová, která byla na jednání komise dne 20. 1. 2015 zvolena její předsedkyní. 

Dále dne 28. 1. 2015 jednali členové komise s doc. Lebiedzikem  

o záležitostech akreditace studijních oborů. 

 

Předsedkyně senátu poděkovala za poskytnuté informace. Požádala však členy 

jednotlivých komisí, aby napříště byla informována o termínech konání zasedání 

pracovních komisí včetně předpokládaného programu jednání. Dle vlastního uvážení 

se chce některých jednání zúčastnit. Rovněž požádala členy jednotlivých komisí, aby 

vždy před jednáním AS SU OPF v rámci komisí předjednali jednotlivé předkládané 

dokumenty. Přítomní členové komisí požadavky předsedkyně AS vzali na vědomí. 

 

d) Technické řešení korektury zápisů AS SU OPF 

Doc. Klepková Vodová požádala Ing. Macuru, aby ostatní senátory informoval 

o technických možnostech řešení korektury zápisů AS SU OPF a dalších možnostech 

technické podpory práce členů senátu. 

Ing. Macura se zmínil o 3 oblastech IT-podpory: 

- webové stránky AS SU OPF: postupně by měl být zpracován metodický pokyn 

týkající se vzhledu a obsahu webový stránek Akademického senátu SU OPF, např. 

umístění informací o práci jednotlivých komisí, termínech konání senátu, zápisů 

z jednání senátu atd. 
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- interní komunikace členů senátu: již nyní funguje společná emailová adresa 

senat@opf.slu.cz. V rámci tohoto typu komunikace však není nejvhodnější 

předávat si jednotlivé verze zápisu ze zasedání senátu. Proto bude pro účel 

korektury zápisů do budoucna využit nástroj Google docs, kde budou moci 

všichni členové sdílet tentýž dokument, ve které budou evidovány všechny 

provedené změny. Za tímto účelem budou členové senátu proškoleni. 

- profil AS SU OPF na Facebooku: Ing. Macura navrhl zřídit profil AS SU OPF 

na Facebooku. Svůj návrh zdůvodnil současným trendem studentů komunikovat 

s vnějším okolím právě prostřednictvím Facebooku, který navštěvují častěji než 

např. emailovou schránku.  

Přítomní senátoři s návrhy souhlasili. 

 

e) Telefonní čísla členů senátu 

Předsedkyně senátu navrhla, aby si členové senátu navzájem poskytli svá telefonní 

čísla. Bylo dohodnuto, že všichni senátoři zašlou své telefonní číslo na společnou 

emailovou adresu  senat@opf.slu.cz. 

 

f) Zasedání Sněmu Rady vysokých škol 

Ing. Řihák informoval senátory o konání 1. zasedání Sněmu Rady vysokých škol (pro 

funkční období 2015 – 2017), které proběhne 29. 1. 2015 a na němž bude zvolen 

předseda a místopředsedové RVŠ. Sdělil také, že zejména členům Komise pro 

legislativní a organizační záležitosti AS SU OPF bude průběžně přeposílat důležité 

informace z RVŠ a materiály související s projednávanou legislativou. Dále 

informoval senátory o tom, že začátkem února mají delegáti RVŠ možnost účastnit se 

společného jednání Legislativní komise RVŠ a Komise pro strategie a rozvoj RVŠ v 

problematice podzákonných předpisů k novele zákona o VŠ (kterého se hodlá 

zúčastnit) a diskusního setkání pro delegáty na téma: Role GA ČR ve financování 

základního výzkumu. 

 

g) Schránka Akademického senátu na podatelně SU OPF 

Ing. Verner zmínil skutečnost, že na podatelně SU OPF byla zřízena v minulosti 

schránka Akademického senátu a vyjádřil pochybnost nad tím, zda a za jakým účelem 

je využívána.  Po krátké diskuzi bylo dohodnuto, že tato schránka zůstane zachována. 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 25. 2. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A 308. 

 

 

 

Za správnost:  

Doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D.  

 

 

Zapsala:  

Mgr. Dagmar Sohrová 

  

mailto:senat@opf.slu.cz
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 28. 01. 2015 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje volební komisi ve složení: Ing. Tomáš Verner, Ing. Radim Řihák, 

Petra Chmielová.  

 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty   

Karviné schválil změnu ve složení Vědecké rady SU OPF (doc. Ing. Pavla Klepková 

Vodová, Ph.D. ve Vědecké radě SU OPF nahradí Ing. Wernera Bernatíka, Ph.D.).  

 

 

 

 

Doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 

Předsedkyně AS SU OPF 

 


